



*Une version française suit.*

 **PRESS RELEASE: NORTH GLENGARRY RESIDENTS OPPOSE CONTROVERSIAL BESS PROJECT**

 **For Immediate Release**

 **March 10, 2025**

 <https://savesdg.com/> Email [helpus@savesdg.com](mailto:helpus@savesdg.com) Youtube <https://www.youtube.com/@SaveSDG>


 **Media Contact: Richard Hudon | (613) 861-6510 | [pressofficer@savesdg.com](mailto:pressofficer@savesdg.com)**


---

**North Glengarry Residents Demand Reversal of BESS Facility Approval Amid Safety and Environmental Concerns**


**North Glengarry, ON** – Concerned residents of North Glengarry are bringing concerns today, March 10, 2025, to the Town Hall of the Township of North Glengarry in Alexandria, Ontario. Pending what happens at the March 10 meeting, they will also formally submit before a March 17, 2025 deadline an appeal and a petition demanding the reversal of Zoning By-law Amendment Z-01-2025, which grants approval for the construction of a Battery Energy Storage System (BESS) facility near Dunvegan, Ontario.

The appeal—supported by a growing number of landowners, farmers, and stakeholders—will be submitted to the North Glengarry Township Council, the Ontario Land Tribunal (OLT), and the Normal Farm Practices Protection Board (NFPPB). Residents argue that the project has been pushed through without proper public consultation, sufficient environmental and fire safety assessments, and in violation of Ontario land-use policies, especially in a prime agricultural area.

 “This is not just about zoning and potential safety and pollution in the event of the BESS installation’s malfunction.—This is about national security risks related to critical infrastructure. BESS components are manufactured abroad, with backdoors potentially installed that are hackable. This makes them vulnerable to cyberattacks and therefore to sabotage. This installation would sit next to a critical conduit – Highway 417 – between Ottawa and Montreal. I leave it to you to imagine what might happen. First, there could be mortal damage to this food-producing region, to its people, livestock, land, wildlife, and waterways. Consider the additional impact on millions in the Nation’s Capital and in Montreal, if this project (and similar installations) were remotely, or even simultaneously, set off in a time of geopolitical instability, foreign aggression, or conflict. They are building them all around our capital city. Of course, councils want to help their constituents with updated infrastructure. But this project is not a vehicle for green power and local economic rejuvenation. It’s a **Trojan Horse – a ticking time bomb.**” said Larissa Douglass, one of the organizers of the petition.

 “This project was rushed through without transparency, without safety reviews, and without respect for our community. We demand that Council listens to its residents before it’s too late. Ruby Mekker, a resident of Finch, ON, and a member of the public, wrote to Township of North Glengarry Council five times - January 30, 2024; March 4, 2024; August 23, 2024; October 10, 2024; and November 4, 2024.

She asked council repeatedly about the dangers of this installation, and they did not even respond.” said one of the organizers, Bev Mayo.

 **CONCERNED RESIDENTS ASK HOW THEY WILL EVACUATE THEIR LIVESTOCK IN THE EVENT OF A FIRE?** "We have received this notice about the BESS. It's very concerning from both how the approval happened and the how technology itself works. There is no way our first responders could deal with this, or even neighbouring municipalities. I think the major focus on opposition should be directed at this. Do we have the equipment, do we have the training, how do we contain and protect groundwater? Evacuation plans? Not only for people but animals. There are large farms in that area, where would their animals go? I'd be surprised if they could answer on that."

---

### **Key Concerns Raised by Residents**

#### **Lack of Public Consultation & Transparency**

- A single public meeting was held in a remote location (Dunvegan Community Hall) on October 18, 2023, with little to no direct notice given to affected landowners.
- Some residents were misinformed that the meeting was canceled.
- Even the Fire Chief of Maxville was unaware of the project, raising concerns about emergency preparedness.

#### **Severe Fire and Environmental Risks**

- BESS fires cannot be extinguished easily and release highly toxic gases, including hydrogen fluoride.
- Firefighting runoff contains heavy metals (cobalt, lithium, nickel) that can permanently contaminate farmland and water sources.
- No independent fire or environmental risk assessment has been conducted.

#### **Violation of Ontario's Land Use & Agricultural Protection Policies**

- The BESS facility is planned on prime agricultural land, in violation of the Provincial Policy Statement (PPS 2024) and North Glengarry's Official Plan.
- A similar BESS project in Picton, ON, was recently rejected based on these same concerns.

#### **Impact on Property Values & Infrastructure**

- Nearby property values could plummet due to proximity to an industrial facility.
  - The high volume of truck traffic during construction will cause road damage with no clear repair plan.
-

## CALL FOR IMMEDIATE ACTION

The petition demands that the North Glengarry Township Council take the following actions immediately:

### **Rescind Zoning By-law Amendment Z-01-2025.**


Suspend the BESS project until an independent fire and environmental risk assessment is conducted.  
Hold a new, properly advertised public consultation with direct notification to affected landowners.

**The petition will remain open for signatures until March 16, 2025, ahead of the Ontario Land Tribunal appeal deadline on March 17.**

---

### Next Steps & Community Meeting Details

 **17** Upcoming Town Hall Meeting on March 10, 2025, at 6:00 PM


 North Glengarry Township Office, 3720 County Road 34, Alexandria, ON

 Residents are encouraged to attend and make their voices heard.

 The petition remains open for public signatures until March 16, 2025.


 To sign the petition:

 For media inquiries or interview requests, please contact:

 Richard Hudon | (613) 861-6510 | [pressofficer@savesdg.com](mailto:pressofficer@savesdg.com)

---


### Additional Resources:

 **Website:** <https://savesdg.com/> Email [helpus@savesdg.com](mailto:helpus@savesdg.com) Youtube <https://www.youtube.com/@SaveSDG>

 **Petition Link / Link on the Website:** <https://savesdg.com/>

 **North Glengarry Township Website:** <https://www.northglengarry.ca/en/index.aspx>


 **Ontario Land Tribunal:** <https://olt.gov.on.ca/>


 **Let's stand together to protect North Glengarry!** 

## COMMUNIQUÉ DE PRESSE : LES RÉSIDENTS DE NORTH GLENGARRY S'OPPOSENT AU PROJET CONTROVERSÉ DE BESS

 Pour diffusion immédiate


 17 Mars 10, 2025

 <https://savesdg.com/> Courriel [helpus@savesdg.com](mailto:helpus@savesdg.com) Youtube <https://www.youtube.com/@SaveSDG>

 Contact média : Richard Hudon | (613) 861-6510 | [pressofficer@savesdg.com](mailto:pressofficer@savesdg.com)


---

### SAVE SDG : Stoppons l'installation BESS à North Glengarry

 Les résidents de North Glengarry exigent l'annulation de l'approbation de l'installation BESS en raison de préoccupations en matière de sécurité et d'environnement

**North Glengarry, ON** – Des résidents inquiets de North Glengarry expriment aujourd'hui, le 10 mars 2025, leurs préoccupations à l'hôtel de ville du canton de North Glengarry à Alexandria, en Ontario. En fonction de l'issue de la réunion du 10 mars, ils soumettront également, avant la date limite du 17 mars 2025, un appel et une pétition demandant l'annulation de l'amendement au règlement de zonage Z-01-2025, qui approuve la construction d'une installation de stockage d'énergie par batterie (BESS) près de Dunvegan, en Ontario.


L'appel—soutenu par un nombre croissant de propriétaires fonciers, d'agriculteurs et de parties prenantes—sera soumis au Conseil municipal de North Glengarry, au Tribunal foncier de l'Ontario (OLT) et à la Commission de protection des pratiques agricoles normales (NFPPB). Les résidents affirment que le projet a été imposé sans véritable consultation publique, sans évaluations environnementales et de sécurité incendie suffisantes, et en violation des politiques d'aménagement du territoire de l'Ontario, en particulier dans une zone agricole de première qualité.

 « "Il ne s'agit pas seulement de zonage et des risques potentiels pour la sécurité et la pollution en cas de dysfonctionnement de l'installation BESS.—Il s'agit de risques pour la sécurité nationale liés aux infrastructures critiques. Les composants des BESS sont fabriqués à l'étranger, avec la possibilité d'y intégrer des portes dérobées exploitables par piratage. Cela les rend vulnérables aux cyberattaques et donc au sabotage.


Cette installation serait située à côté d'un axe stratégique – l'autoroute 417 – entre Ottawa et Montréal. Je vous laisse imaginer ce qui pourrait se produire. Tout d'abord, il pourrait y avoir des dommages irréparables pour cette région productrice de nourriture, pour sa population, son bétail, ses terres, sa faune et ses cours d'eau. Réfléchissez aussi aux conséquences pour les millions d'habitants de la capitale nationale et de Montréal si ce projet (et d'autres installations similaires) étaient déclenchés à distance, ou même simultanément, en période d'instabilité géopolitique, d'agression étrangère ou de conflit.

Ils les construisent tout autour de notre capitale. Bien sûr, les conseils municipaux souhaitent aider leurs citoyens en modernisant les infrastructures. Mais ce projet n'est pas un vecteur d'énergie verte ni de

revitalisation économique locale. C'est un **Cheval de Troie** – une **bombe à retardement**. » a déclaré Larissa Douglass, une des organisatrices de la pétition.

 « Ce projet a été précipité sans transparence, sans examens de sécurité et sans respect pour notre communauté. Nous exigeons que le Conseil écoute ses résidents avant qu'il ne soit trop tard.

Ruby Mekker, résidente de Finch, ON, et membre du public, a écrit au Conseil de la municipalité de North Glengarry à cinq reprises – le 30 janvier 2024, le 4 mars 2024, le 23 août 2024, le 10 octobre 2024 et le 4 novembre 2024. Elle a interrogé le Conseil à plusieurs reprises sur les dangers de cette installation, et ils n'ont même pas pris la peine de répondre. » a déclaré une des organisatrices, Bev Mayo.

 **LES RÉSIDENTS INQUIETS DEMANDENT COMMENT ILS POURRONT ÉVACUER LEUR BÉTAIL EN CAS D'INCENDIE ?** "Nous avons reçu cet avis concernant le BESS. C'est très préoccupant, tant en raison du processus d'approbation que du fonctionnement même de cette technologie. Il est évident que nos premiers intervenants ne pourraient pas gérer une telle situation, et même les municipalités voisines seraient dépassées. Je pense que l'opposition devrait principalement se concentrer sur cet enjeu. Avons-nous l'équipement nécessaire ? Avons-nous la formation adéquate ? Comment contenir l'incendie et protéger les eaux souterraines ? Qu'en est-il des plans d'évacuation ? Non seulement pour les personnes, mais aussi pour les animaux. Il y a de grandes fermes dans cette région – où iraient leurs animaux en cas d'urgence ? Je serais surpris qu'ils aient une réponse à cela."

---

## Principales préoccupations soulevées par les résidents

### Manque de consultation publique et de transparence

- Une seule réunion publique a été tenue dans un lieu éloigné (**Dunvegan Community Hall**), le **18 octobre 2023**, avec **peu ou pas d'avis direct aux propriétaires concernés**.
- Certains résidents ont reçu de fausses informations affirmant que la réunion était annulée.
- **Même le chef des pompiers de Maxville n'était pas informé du projet**, soulevant des inquiétudes quant à la préparation aux urgences.

### Graves risques d'incendie et environnementaux

- **Les incendies de BESS ne peuvent pas être éteints facilement** et libèrent des **gaz hautement toxiques**, y compris du fluorure d'hydrogène.
- Les eaux d'extinction contiennent des **métaux lourds toxiques** (cobalt, lithium, nickel), susceptibles de **contaminer définitivement les terres agricoles et les sources d'eau**.
- **Aucune évaluation indépendante des risques incendiaires et environnementaux n'a été réalisée**.

### Violation des politiques de protection des terres agricoles en Ontario

- L'installation BESS est prévue sur **des terres agricoles de première qualité**, en violation de la **Déclaration de politique provinciale (PPS 2024)** et du **Plan officiel de North Glengarry**.
- Un projet BESS similaire à **Picton, ON**, a récemment été **rejeté** pour les **mêmes raisons**.

#### Impact sur la valeur des propriétés et l'infrastructure locale

- **Les valeurs foncières voisines pourraient chuter** en raison de la proximité avec une installation industrielle.
- **Un trafic intense de camions pendant la construction** causera **des dommages aux routes**, sans plan clair de réparation.

---

#### EXIGENCE D' ACTIONS IMMÉDIATES


La pétition exige que le **Conseil municipal de North Glengarry** prenne les mesures suivantes immédiatement:

- **Annuler l'amendement au règlement de zonage Z-01-2025.**
- **Suspendre le projet BESS** jusqu'à ce qu'une **évaluation indépendante des risques incendiaires et environnementaux** soit réalisée.
- **Organiser une nouvelle consultation publique**, correctement annoncée, avec **notification directe** aux propriétaires concernés.

---

#### Prochaines étapes et réunion communautaire

 17 **Assemblée publique à venir : 10 mars 2025, à 18h00**


 **Hôtel de ville de North Glengarry, 3720 County Road 34, Alexandria, ON**

 **Les résidents sont encouragés à y assister et à faire entendre leur voix.**

 **La pétition reste ouverte aux signatures du public jusqu'au 16 mars 2025.**

 **Pour signer la pétition:**

 **Pour les demandes médias ou les demandes d'interview, contactez :**

 Richard Hudon | **(613) 861-6510** | [pressofficer@savesdg.com](mailto:pressofficer@savesdg.com)

---

#### Ressources supplémentaires

 **Site web:** <https://savesdg.com/> Courriel [helpus@savesdg.com](mailto:helpus@savesdg.com)

 Lien vers la petition / Lien sur le site web: <https://savesdg.com/>

 Site Web de North Glengarry Township: <https://www.northglengarry.ca/en/index.aspx>

 Tribunal foncier de l'Ontario (OLT): <https://olt.gov.on.ca/>

 Commission de protection des pratiques agricoles normales (NFPPB): <https://nfppb.ca/>

 Unissons-nous pour protéger North Glengarry! 